
 

Protokół nr VIII/24 

z sesji Rady Powiatu Jarocińskiego VII kadencji 

odbytej w dniu 30 października 2024 r. w godz. od 14.00 do 14.40 

w sali posiedzeń Starostwa Powiatowego w Jarocinie, p. 30 

 

*    *    * 

 

P. M. Drzazga, Przewodniczący Rady - otwieram obrady 8 Sesji Rady Powiatu Jarocińskiego VII 

kadencji zwołanej na wniosek Zarządu Powiatu. Witam Panie i Panów Radnych  oraz wszystkich 

zaproszonych gości. Informuję, na podstawie listy obecności, że na ogólną liczbę 19 radnych, 

w dzisiejszym posiedzeniu uczestniczą wszyscy radni. Lista obecności stanowi załącznik nr 1 do 

protokołu. Stwierdzam wobec powyższego, że Rada jest władna do obradowania i podejmowania 

prawomocnych uchwał. 

Porządek obrad 8 sesji Rady Powiatu został Państwu podany w zawiadomieniach o zwołaniu sesji 

w programie e-sesja.  

Przystępujemy do realizacji programu Sesji. 

1. Otwarcie obrad sesji. 

2. Przyjęcie protokołu z obrad VII sesji Rady Powiatu Jarocińskiego VII kadencji. 

3. Sprawozdanie z działalności Zarządu Powiatu po VII sesji Rady Powiatu. 

4. Sprawozdanie z działalności Przewodniczącego Rady Powiatu oraz Radnych po VII sesji Rady 

Powiatu. 

5. Informacje na temat analizy oświadczeń majątkowych. 

6. Informacja o stanie realizacji zadań oświatowych powiatu w roku szkolnym 2023/2024. 

7. Informacja o stanie porządku i bezpieczeństwa na terenie powiatu w 2024 roku - uwzględniając stan 

bezpieczeństwa na drogach powiatowych 

8. Bezpieczeństwo przeciwpożarowe na terenie powiatu jarocińskiego. 

9. Rozpatrzenie projektu uchwały Rady Powiatu Jarocińskiego w sprawie przyjęcia programu 

współpracy z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami wymienionymi w art. 3 ust. 3 ustawy o 

działalności pożytku publicznego  i o wolontariacie na 2025 rok 

10. Rozpatrzenie projektu uchwały Rady Powiatu Jarocińskiego zmieniająca uchwałę w sprawie 

ustalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Jarocińskiego na lata 2024 - 2030. 

11. Rozpatrzenie projektu uchwały Rady Powiatu Jarocińskiego zmieniającej uchwałę w sprawie 

uchwalenia budżetu Powiatu Jarocińskiego na 2024 r. 

12. Interpelacje i zapytania radnych. 

13. Wnioski i oświadczenia radnych. 

14. Wolne głosy i wnioski. 

15. Komunikaty. 

16. Zakończenie obrad. 

 

Ad. pkt. 2.  

P. M. Drzazga, Przewodniczący Rady - Przyjęcie protokołu z obrad VII sesji Rady Powiatu 

Jarocińskiego VII kadencji. Protokół z 7 sesji Rady Powiatu był wyłożone do wglądu w Starostwie 

Powiatowym, w Biurze Rady – p. 22 w godzinach urzędowania oraz udostępniony w programie esesja. 

Do dnia sesji nie wpłynęły do niego żadne poprawki i uzupełnienia. Stwierdzam, że Rada przyjęła 

protokół z obrad 72 sesji Rady Powiatu VI kadencji 

 

 



 

Ad. pkt. 3.  

P. M. Drzazga, Przewodniczący Rady - Sprawozdanie z działalności Zarządu Powiatu po VII sesji 

Rady Powiatu zostało zamieszczone w programie esesja. Proszę o zabranie głosu p. Starostę Mariusza 

Stoleckiego. 

 

P. M. Stolecki, Starosta - Szanowni Państwo, jeżeli chodzi o sprawozdanie na ósmą sesję oraz listę 

spotkań, jak zawsze te materiały są załączone do wglądu do Państwa radnych. Załączniki nr 2 i 3 do 

protokołu. Tych spotkań, no jak co miesiąc, jak praktycznie każdego dnia mamy dosyć sporo. Myślę, że 

tutaj państwo się z tym sprawozdaniem zapoznali z tą listą spotkań, więc ja myślę, że nie będę tego 

pojedynczo już w rozbiciu na każdy dzień czytał, jeżeli państwo radni mają pytanie odnośnie 

jakiegokolwiek tutaj spotkania, to na pewno udzielimy odpowiedzi. Chciałem tylko podziękować, że 

bardzo często państwo radni też tutaj biorą udział w tych spotkaniach. Jeżeli konkretnie jest jakieś 

pytanie, do którego ś spotkań, to wtedy udzielę odpowiedzi. Dziękuję. 

 

P. M. Drzazga, Przewodniczący Rady - Dziękuję. Czy są do pana starosty jakieś pytania? Rozumiem, 

że nie, ale proszę właśnie w tym punkcie jeszcze przedstawić informację o przetargach, które się odbyły 

tutaj od ostatniej sesji. Co prawda jest to już podłączone pod komunikaty, ale mogę prosić w takim razie 

o taką informację. Proszę bardzo.  

 

P. K. Ficner, Kierownik Referatu - Dzień dobry, witam państwa. Odnośnie informacji dotyczących 

zamówień publicznych udzielonych w trybie ustawy Prawo Zamówień Publicznych w okresie od 25 

września tego roku do 29 października. Został ogłoszony przetarg na remont drogi powiatowej nr 4194P 

w miejscowości Tarce, etap pierwszy. Zostało wszczęte postępowanie 30 września, wpłynęły trzy oferty 

i wykonawca, który został wybrany jako najkorzystniejszy to Przedsiębiorstwo Robót Drogowych 

Drobud, za kwotę 491 983,40 zł. Następne postępowanie to podniesienie poziomu cyberbezpieczeństwa 

w starostwie powiatowym w Jarocinie. Zamówienie to zostało wszczęte 11 października tego roku, 

podzielone zostało na osiem części i teraz w każdych z tych części. W części pierwszej system kopii 

bezpieczeństwa wpłynęła jedna oferta, w części drugiej urządzenia pamięci masowej dwie oferty, 

biblioteka taśmowa cztery oferty, W części czwartej sprzęt komputerowy i sieciowy, jedna oferta. W 

części piątej oprogramowanie do ochrony infrastruktury IT, dwie oferty. W części szóstej system NAT, 

jedna oferta. W części siódmej zarządzanie logami, jedna oferta. I w części ósmej oprogramowanie 

zarządzania hasłami, jedna oferta. Komisja jest w trakcie oceny ofert. Kolejne postępowanie zostało 

ogłoszone 16 października tego roku na kompleksowe wykonanie usług sprzętowych i transportowych 

przy zimowym utrzymaniu dróg powiatowych na terenie powiatu jarocińskiego. Wpłynęła jedna oferta 

i komisja jest w trakcie oceny ofert. Ostatnie postępowanie, jakie zostało ogłoszone do 28 października 

na roboty budowlane wraz z częściowym wyposażeniem w ramach zadania inwestycyjnego pod nazwą 

rozwój infrastruktury kształcenia zawodowego w powiecie jarocińskim na potrzeby nowoczesnej 

gospodarki. Otwarcie ofert tutaj mamy 15 listopada tego roku. No i wszystko. Dziękuję bardzo. 

 

P. M. Drzazga, Przewodniczący Rady - Dziękuję bardzo. Czy są jakieś pytania? Rozumiem, że nie. 

 

Ad. pkt. 4.  

P. M. Drzazga, Przewodniczący Rady - Sprawozdanie z działalności Przewodniczącego Rady Powiatu 

oraz Radnych po VII sesji Rady Powiatu. W takim razie przechodzimy do następnego punktu. punktu 

czwartego, sprawozdanie z działalności przewodniczącego Rady Powiatu oraz radnych po siódmej sesji 

Rady Powiatu. Proszę państwa, ja przepraszam mam lekką chrypkę, ale myślę, że pogoda ma akurat 



 

wpływ na to. Ja 1 października uczestniczyłem z okazji właściwie Międzynarodowego Dnia Muzyki, 

uczestniczyłem w przepięknym koncercie w wykonaniu uczniów Państwowej Szkoły Muzycznej na 

terenie Zespołu Szkół Przyrodniczo-Biznesowych w Tarcach. 3 października razem ze starostą 

złożyliśmy wizytę w Zespole Szkół Ponadpodstawowych nr 1. Chodziło po prostu o sprawdzenie, jak 

wygląda remont pokoju nauczycielskiego i zaplecza. Po 30 latach, jak się nie mylę, po prostu. Tak że 

zupełnie to inaczej w tej chwili wygląda. 14 października brałem udział w uroczystości z okazji Dnia 

Edukacji Narodowej. w zespole szkół ponadpodstawowych numer dwa w Jarocinie. I 25 października w 

ramach powiatowego programu wspierania edukacji brałem udział w uroczystości wręczenia nagród dla 

uzdolnionych uczniów szkół ponadpodstawowych i szkoły specjalnej na terenie liceum 

ogólnokształcącego w Jarocinie. Dziękuję. Czy ze strony radnych są jeszcze też sprawozdania z jakiejś 

działalności? Rozumiem, że nie. Dziękuję. 

 

Ad. pkt. 5.  

P. M. Drzazga, Przewodniczący Rady - Informacje na temat analizy oświadczeń majątkowych. 
Zgodnie z postanowieniami art. 25 c ust. 6 oraz ust. 12 ustawy z dnia 5 czerwca 1998 r. o samorządzie 

powiatowym informuję Wysoką Radę o dokonaniu analizy danych zawartych w przedłożonych 

oświadczeniach majątkowych radnych. Zaznaczam, że wszyscy radni złożyli oświadczenia majątkowe 

wraz z załącznikami PIT w wyznaczonym ustawowo terminie. Informuje również, że po jednym 

egzemplarzu oświadczenia majątkowego oraz zeznania rocznego PIT złożonego przez Państwa Radnych 

przesłane zostały do Urzędu Skarbowego w Jarocinie. Informacje zawarte w oświadczeniach 

majątkowych są jawne, wobec tego zgodnie z obowiązującymi przepisami zostały one udostępnione 

w Biuletynie Informacji Publicznej. W wyniku analizy oświadczeń majątkowych przez Wojewodę 

Wielkopolskiego złożonych według stanu na dzień 31 grudnia 2023 r. przez Starostę Jarocińskiego oraz 

Przewodniczącego Rady Powiatu nie stwierdzono niezgodności oraz uchybień. W dniu wczorajszym 

wpłynęła informacja Naczelnik Urzędu Skarbowego w Jarocinie o przeprowadzonej analizie oświadczeń 

majątkowych radnych. W wyniku przeprowadzonej analizy stwierdzono niezgodności oraz uchybienia. 

Wszystkie zainteresowane osoby zostały o tym fakcie poinformowane. Ja nie będę przedstawiał imiennie 

i z nazwiska, jakie błędy zostały popełnione. Wiem, że częściowo niektórzy z Państwa już otrzymali tę 

informację. Dlatego, że z Urzędu Skarbowego przyszło całe pismo, skserowaliśmy i powycinaliśmy 

paski po prostu dla każdego z radnych. Te osoby, które nie otrzymały tych uwag, prosiłbym, żeby zgłosić 

się do Biura Rady i otrzymają taką informację, czy sprawozdanie jest po prostu zgodne, czy niezgodne, 

czy są jeszcze jakieś uwagi. Rozumiem, że wszyscy otrzymali tą informację już, tak? To dziękuję. Kto 

po prostu, kto nie otrzymał, to znaczy, że sprawozdanie jest zgodne, bez żadnych uchybień bym 

powiedział pod tym względem, nie? No, także nie będę wyczytywał w tej chwili ci, którzy mieli, nie 

mieli, państwo już wiedzą doskonale. Ci, którzy nie otrzymali żadnych pasków z informacją, to znaczy, 

że sprawozdanie To znaczy z Urzędu Skarbowego nie ma żadnych uwag do tego sprawozdania. 

Ad. pkt. 6.  

P. M. Drzazga, Przewodniczący Rady - informacja o stanie realizacji zadań oświatowych powiatu w 

roku szkolnym 2023/2024. Załącznik nr 4 do protokołu. Proszę państwa, informacja została dla państwa 

wszystkich zamieszczona. Ona była szeroko omawiana, bo tak się akurat złożyło, że razem była Komisja 

Budżetu i Komisja Oświaty i Kultury. Tam omawialiśmy szczegółowo. Jeśli są jeszcze ze strony państwa 

tych radnych, którzy nie uczestniczyli w pracach tej komisji, jakieś zapytania, proszę bardzo, w tej chwili 

można zadawać. Proszę bardzo, pani Niestrawska. 

 



 

Radna M. Niestrawska – Kaźmierczak – Ja mam pytanie o szkoły niepubliczne. Czy my mamy na ich 

temat dane ilości młodzieży i dorosłych, którzy się kształcą, bo mamy w powiecie aż cztery szkoły 

niepubliczne i to jest dość znaczna część dotacji, która jest tam przetransferowana.  

 

P. M. Stolecki, Starosta - Mamy, Pani radna, ja myślę, że nie ma problemu, żebyśmy Państwu radnym 

takie informacje przesłali, ile tych placówek niepublicznych mamy. Możemy też oczywiście udostępnić 

kwotę, jaką tutaj przekazujemy, dotację z subwencji oświatowej. Myślę, że Pani Gosiu, jakby Pani po 

prostu tutaj skierowała do Wydziału Oświaty zapytanie, to na pewno tutaj konkretnie już odpowiemy i 

oddam też głos Pani Dyrektor, Pani Karolinie Kowańdy. 

 

P. K. Kowańdy - Panie starosto i pani radna, jeszcze chciałam dodać, że taką informację też była 

przedstawiona we wrześniu na stanie organizacyjnym. Tam pokazuje szkoły publiczne i niepubliczne, 

ale oczywiście jeszcze jeśli pani radna sobie życzy, to tą informację otrzyma.  

 

P. M. Drzazga, Przewodniczący Rady - dziękuję bardzo. Czy są jeszcze jakieś pytania w tym zakresie? 

Rozumiem, że nie. 

 

Ad. pkt. 7.  

P. M. Drzazga, Przewodniczący Rady - Informacja o stanie porządku i bezpieczeństwa na terenie 

powiatu w 2024 roku - uwzględniając stan bezpieczeństwa na drogach powiatowych Załącznik nr 5 

do protokołu. Tu też, proszę państwa, szeroko udokumentowana dotarła do państwa informacja w 

załączniku. Myślę, że państwo zapoznali się, wszyscy radni. Czy są jeszcze jakieś uwagi czy zapytania 

w tym zakresie? Rozumiem, proszę państwa, że nie ma pytań. Proszę państwa, ja myślę, że w tym 

momencie, jeśli państwo dyrektorzy, którzy byli zainteresowani tym tematem, a ponieważ był on 

poruszany już na komisjach, w tej chwili państwa dyrektorów nic już z żadnych tych punktów nie 

dotyczy, więc jeśli państwo mają swoje obowiązki, oczywiście zwracam państwu wolność, tak bym tu 

w cudzysłowie nazwał. Ale dziękuję za państwa uczestnictwo w dzisiejszych obradach naszej sesji. 

Dziękujemy państwu bardzo. 

 

Ad. pkt. 8.  

P. M. Drzazga, Przewodniczący Rady - Bezpieczeństwo przeciwpożarowe na terenie powiatu 

jarocińskiego. Załącznik nr 6 do protokołu. Proszę państwa, przechodzimy w takim razie do punktu 

ósmego. Bezpieczeństwo przeciwpożarowe na terenie powiatu jarocińskiego. Tu też państwo mieli w 

załącznikach obszernie przedstawione po prostu w sprawozdaniu, przez Straż Pożarną i czy są tu jeszcze 

jakieś pytania w tym zakresie. Mówię już szerzej, chyba już nie dało się tego opracować, więc mówię, 

tu możemy podziękować panu komendantowi za to, że po prostu tak zostało to obszernie przedstawione, 

ale jeśli są jakieś uwagi ze strony państwa, to możemy zanotować i jeszcze przekazać. Rozumiem, że 

nie. Dziękuję bardzo. 

 

Ad. pkt. 9.  

P. M. Drzazga, Przewodniczący Rady - Rozpatrzenie projektu uchwały Rady Powiatu 

Jarocińskiego w sprawie przyjęcia programu współpracy z organizacjami pozarządowymi oraz 

podmiotami wymienionymi w art. 3 ust. 3 ustawy o działalności pożytku publicznego i o 

wolontariacie na 2025 rok. Projekt uchwały stanowi załącznik nr 7 do protokołu. Czy są ze strony 

państwa pytania, czy uwagi w tym zakresie? Proszę bardzo, pani Niestrawska. 

 



 

Radna M. Niestrawska – Kaźmierczak – ja mam uwagi do dwóch paragrafów, ja to już mówiłam na 

komisji. Paragraf trzynasty punkt drugi. Pod punkt dwunasty bodajże. Chyba tak, bo widziałem właśnie 

po prostu w sprawozdaniu z komisji. Tak, chodzi mi o to, że składanie w formie papierowej jest 

problematyczne. Takie mam... Mam wątpliwości w tym zakresie. Ja bym proponowała, żeby dodać tam 

możliwość składania elektronicznego. Gmina Jarocin dzisiaj taką samą uchwałę podejmuje. Ja sobie 

pozwoliłam nawet zerknąć na to, jak to wygląda. Oni po prostu dorzucili, że przez elektroniczną skrzynkę 

podawczą Tak naprawdę elektroniczna skrzynka podawcza jest równoznaczna z papierem, więc de facto 

jak któraś organizacja złoży przez tą skrzynkę, to to jest ważne, ale byłoby to warto dorzucić. Druga 

moja wątpliwość jest taka, że w podpunkcie, punkt 12, podpunkt 2 jest wymaganie załączenia KRS-u. 

albo oryginał, albo za zgodność z oryginałem. Natomiast KRS to jest rzecz, którą każdy sobie może 

wygooglować, więc ja nie widzę powodu do składania papierków niepotrzebnych. Można na chwilę 

bieżącą po prostu sprawdzić ten KRS. No a składanie tego za zgodność z oryginałem jest bez sensu, bo 

to jest tak jak wyciąg bankowy, czyli on z zasady jest oryginałem. Więc jakbym usunęła ten wyciąg z 

KRS-u przy składaniu oferty, bo to jest znowu generowanie niepotrzebnych papierów i dokumentów, 

które państwo muszą przechowywać. Dziękuję. Druga uwaga jest do paragrafu 16 i tutaj mam nadzieję, 

że pan przewodniczący... Tu się bardzo bym prosiła o to, żeby... zastanowić się nad sposobem konsultacji 

programu współpracy. ponieważ my mamy zamieszczane to w BIP-ie, nikt o tym nie wie i nikt nic nie 

ma uwag. Zgadza się, bo w tym roku nie było uwag, w zeszłym roku też nie było uwag. Ja o tym, że jest 

ten program konsultowany, dowiedziałam się z programu sesji i spytałam trzy organizacje pozarządowe, 

żadna nie miała pojęcia, że są. Nawet nie dostaliśmy maili o tym, że możemy się zapoznać. Pandemia 

się skończyła, wróćmy do konsultacji w postaci spotkań. Taka jest moja prośba. I tu znowu można się 

podeprzeć tym, co ma gmina Jarocin albo na przykład miasto Poznań. Szeroko rozbudowane konsultacje, 

bo to jest dość ważne. Mówimy o społeczeństwie obywatelskim, ono się zaczyna od organizacji 

pozarządowych. Dziękuję bardzo. 

 

P. M. Stolecki, Starosta - Ja uważam, że każdy wzór, który możemy tu zastosować i oczywiście tutaj 

jeśli chodzi akurat o powiat, to jest zasadny. Ale na razie bym poprosił o odpowiedź pana starosty. Proszę 

bardzo. Szanowna pani radna, jeżeli chodzi tutaj o dostarczenie zaświadczenia z KRS-u, to tak jak tutaj 

pani wspominała, jest to dokument przez nas wymagany. Stowarzyszenia, które widnieją w ewidencji 

starosty, też mają obowiązek, żeby dostarczyć nam zaświadczenie o składzie osobowym zarządu. I ja 

tutaj akurat jestem na stanowisku, że skoro stowarzyszenia będące w ewidencji starosty muszą te 

zaświadczenia dostarczyć, co pozostałe również. I to nie dlatego właśnie, nie chodzi mi o ten kawałek 

papieru, tylko tak naprawdę nie chciałbym, żeby nasi pracownicy musieli przeglądać, szukać, 

doszukiwać się, drukować. Myślę, że każdy, który jest zainteresowany złożeniem wniosku i 

otrzymaniem dotacji z powiatu jarocińskiego, no to naprawdę to nie jest aż taki wielki wymóg i myślę, 

że ta kartka papieru tutaj też nikogo nie zbawi, więc ja tutaj bym zostawił ten punkt w tej formie, w jakiej 

jest. Myślę, że pani tutaj... 

 

Radna M. Niestrawska – Kaźmierczak – adwocem to nie jest kartka, tylko 8 i można by ją było tylko 

w systemie załączyć, żeby jednak nie dostarczać w tej wersji drukowanej. Jeśli będzie w systemie, to 

urzędnicy będą mogli do tego zajrzeć, będą mogły też komisje zajrzeć, to nie jest żadnym problemem. 

Łatwiej się szuka w PDF niż na papierze.  

 

P. M. Drzazga, Przewodniczący Rady - Ale w sensie załączyć w jakim systemie?  

 



 

Radna M. Niestrawska – Kaźmierczak – W systemie WITKAC. wtedy jest to, no bo tutaj trzeba 

dostarczyć papierowo, wystarczy załączyć w systemie WITKAC. I wtedy jakby i wilk syty i owca cała. 

Czyli państwo to mają, a my nie tniemy drzew, bo to jest mówię, u mnie to jest na przykład osiem stron. 

 

P. M. Stolecki, Starosta - Dziękuję proszę państwa, ja myślę, że tak, że... realizując ten punkt, ja bym 

był za tym, żeby tą uchwałę przyjąć już na rok 2025, a później możemy dopracować, bym powiedział, 

na następny rok już w szczegółach. W przyszłym roku znowu nie będzie konsultacji. Mamy w programie, 

że będziemy je robić znowu przez BIP. I znowu nie będzie konsultacji i za rok znowu ja się obudzę, bo 

mi się przypomni, bo będę widziała w sesji. Szanowni państwo, a ja będę się upierał, żeby zostawić to w 

takiej formie i słuchajcie, dla mnie nie jest tutaj wytłumaczeniem, że ktoś nie był poinformowany o 

konsultacjach, skoro my wymóg ustawowy spełniamy. Jeżeli organizacje potrafią dopatrzyć się, kiedy 

jest ten konkurs ogłoszony, czyli naturalne jest, że tą naszą stronę śledzą. Słuchajcie, na stronie powiatu 

jarocińskiego informacja była umieszczona. w BIP-ie była również umieszczona. Na tablicy ogłoszeń 

była również ogłoszona. Nie skorzystaliśmy co prawda z możliwości, żeby ogłosić tego w jakimś 

kurierze regionalnym, gazecie, bo jest też taka opcja, ale myślę, że te trzy formy, do których jesteśmy 

zobowiązani, my się wywiązaliśmy. Oczywiście, pani radna, ja nie mówię, że... My w przyszłym roku 

do tego nie usiądziemy. Ja myślę, że pani tutaj jako radna dopilnuje, żebyśmy na ten temat dyskutowali. 

Ale ja dzisiaj zostawiłbym to w takiej formie, bo pani mówi, że trzy organizacje pozarządowe gdzieś nie 

miały informacji, że takie konsultacje były. Ja w pierwszej kolejności to bym poprosił te organizacje też, 

jeżeli chodzi o te konsultacje, bo my musimy też mieć do nich jakiś dostęp. Niestety nie wszystkie 

organizacje, które u nas są dostarczyły do nas adres mailowy i nie ma kontaktu, więc myślę, że Teraz po 

przyjęciu tej uchwały i w przyszłym roku będziemy mieli czas, żeby tak naprawdę może uzyskać wszelki 

dostęp do pozostałych organizacji, bo i tak ktoś powie za rok, że on nie dostał żadnej informacji, bo my 

nie poinformujemy go o naszym spotkaniu, ponieważ nie mieliśmy adresu mailowego. Więc zawsze, 

słuchajcie, nie oszukujmy się, zawsze jakaś organizacja się zgłosi i powie, że niestety w jakiś sposób 

była pokrzywdzona. Ja myślę, że fajnie by było jakby te organizacje, które są niezadowolone w pierwszej 

kolejności przyszły tutaj do nas, do urzędu. Ja myślę, że zawsze każdy znajdzie czas i zgłosił nam te 

uwagi, bo dzisiaj tak naprawdę to my nie mieliśmy żadnych uwag, jeżeli chodzi o ten dotychczasowy 

nasz, naszą uchwałę i dlatego w takiej postaci jak dotychczas przyjmujemy i tak to funkcjonowało moim 

zdaniem dobrze. Dziękuję bardzo. 

 

Radna M. Niestrawska – Kaźmierczak – ja jestem tą niezadowoloną organizacją, bo nie dostałam ani 

maila, ani żadnej informacji. Jeszcze w czasie COVID-u to przynajmniej maile przychodziły, że 

zobaczcie, jest taki program, tabelka, jak zgłosić zmianę i tak dalej, i tak dalej. 90% organizacji nie zerka 

do tego i nie zmienia tych rzeczy, a potem... A potem są płacze, ale jeśli my będziemy dzisiaj mówić, że 

to sobie zrobimy na przyszły rok, to będzie dokładnie tak samo. Choćby ten sposób konsultacji 

zmienimy. Zostawcie sobie to składanie papierowo. Ja i tak złożę przez ePUAP. I będziecie musieli 

państwo to przyjąć, bo takie mamy prawodawstwo w tym kraju. I będę namawiać wszystkich o to, żeby 

składali przez ePUAP. Ale bardzo proszę o zmianę paragrafu 16 punkt 2. żeby konsultacje z 

przedstawicielami organizacji pozarządowych odbywały się podczas spotkań konsultacyjnych. Dziękuję 

bardzo. 

 

Radny St. Martuzalski - Panie starosto, tak dzisiaj obiecałem sobie z uwagi na to, co nas czeka za dwa 

dni, nie komentować, ale niestety nie mogę przejść obok tego, co pan powiedział, pan przewodniczący, 

bo jednym z głównych argumentów, które tutaj padły z waszej strony, nie to, że się nie zgadzacie z tymi 

argumentami, które przedstawiła pani radna Niestrawska, Tylko to, że dbacie o to, że pracownicy będą 



 

mieli za dużo pracy. To mnie naprawdę zmroziło, bo ja słyszałem inne słowa z waszych ust w czasie 

kampanii, że wszystko robimy dla mieszkańców, dla organizacji pozarządowych, a tu jeżeli... Ja nie 

jestem w Komisji Oświaty, dlatego jest dla mnie ta materia nowa na dzisiejszej sesji. Natomiast jeżeli 

nie ma tutaj, jak słyszeliśmy, informacji w organizacjach, które chciałyby przystąpić w tych 

organizacjach pozarządowych do tych projektów? I nie ma jakby komunikacji, to po prostu mówiąc po 

chłopsku, coś nie trybi, panie starosta. I ja rozumiem, że za chwilę można wytoczyć armaty pod tytułem, 

że niektóre organizacje nie składają, drugie nie interesują się i my wykazaliśmy, bo na tablicy ogłoszeń 

i w BIP-ie się ukazały. Ja chcę przypomnieć, że pojawiały się też tego typu informacje o sprzedaży 42 

hektarów, o których nikt nie wiedział, bo nikt nie zaglądał ani do BIP-u, ani na tablicy. Ja bym prosił, 

żeby jednak pochylić się nad tym, bo słuchajcie, my to, jeżeli to ma być dokument, który ma służyć 

organizacjom pozarządowym, nie nam, nie wam, nie urzędnikom, to warto by było jeszcze raz po prostu, 

nie wiem, czy termin nagli, bo tutaj się nie pochyliłem, czy terminy naglą, że musimy na tej sesji i jeżeli 

pan starosta przed chwilą powiedział, że można do tego podejść jeszcze raz i w przyszłym roku my to 

poprawimy, to na litość boską z pełną świadomością, jeżeli przyjmujemy coś, co w naszej ocenie nie jest 

do końca prawidłowe, no to zróbmy to tak, żeby przez ten rok było już tak, jak tutaj wnioski padały. I 

tylko tyle. Dziękuję. 

 

P. M. Stolecki, Starosta - To ja odpowiem panu radnemu. Akurat się nie zgodzę, że coś nie trybi. 

Szanowny panie radny, My z tymi organizacjami pozarządowymi, wszystkimi, które tak naprawdę 

startują w konkursie, myślę, że... Większość też radnych ma kontakt na co dzień, dlatego że my jesteśmy 

przez te organizacje zapraszani, uczestniczymy w spotkaniach i my te uwagi wszystkie też od nich 

bierzemy do siebie. I to nie jest tak, że my te organizacje pozarządowe, bo tak to wybrzmiało, że my 

uchwalamy program i się tymi organizacjami pozarządowymi nie interesujemy. Wystarczy spojrzeć na 

comiesięczne sprawozdania z działalności zarządu, to naprawdę... spotykamy się bezpośrednio, 

bierzemy te wszystkie uwagi do siebie i naprawdę dzisiaj, jeżeli mówimy, że spełniamy ten wymóg, te 

wszystkie organizacje gdzieś nam uwagi też zgłaszają w życiu codziennym, że my nie czekamy tylko do 

głoszenia tego konkursu i nie spotykamy się tylko z organizacjami pozarządowymi w momencie 

podpisania umowy o dofinansowaniu. Także myślę, że słuchajcie, no w mojej ocenie, tak jak 

wspomniałem, w mojej ocenie ta uchwała jest dobra i ja podtrzymuję swoje zdanie. Oczywiście radnych 

mamy dziewiętnastu. Jeżeli ktoś z państwa radnych uważa inaczej, czy chce podać po d głosowanie jakiś 

wniosek, nie wiem, zmianę, no to ja nie widzę problemu. Ja tylko wyrażałem tutaj akurat moje zdanie, 

bo w tym momencie jestem tutaj jako, jako radny, czyli jeden z dziewiętnastu osób, Tak jak państwo nie 

chcę się też spierać, że ja mam rację, czy państwo mają rację. Ja myślę, że ta forma doświadczenia nawet 

jest dobra z organizacjami, tak jak wspominałem. Ja nie słyszałem, żeby był jakiś problem. Pani Gosia 

powiedziała, że jej stowarzyszenie tutaj sygnalizuje problem. Jeżeli naprawdę przyszłoby tu 10-15 

organizacji, słuchajcie, to nam się nie podoba tam, tamto nam się nie podoba, to trzeba zmienić, no to 

faktycznie wtedy moglibyśmy się uderzyć w pierś i te zmiany nanosić. Ale jeżeli ta uchwała, tak jak 

wspomniałem, funkcjonuje moim zdaniem dobrze, Państwa oczywiście zdanie może być inne, ja tego 

nie neguję, ale nie chciałbym, żebyśmy tutaj teraz wciskali w usta innych osób, że... bo wy przed 

wyborami mówiliście to, że organizacje są takie. Ja nie wiem, kto z poszczególnych radnych co mówił. 

Oczywiście mi zawsze bliskie serce były organizacje pozarządowe i naprawdę, my bardzo dużo robimy 

dla tych organizacji pozarządowych, nie tylko poprzez ten konkurs, więc tutaj się nie zgodzę, panie 

radny, że Coś tutaj nie trybi, po prostu może też nie wszyscy radni widzą to bezpośrednio, ale naprawdę 

z czystym sumieniem mogę powiedzieć, że organizacje pozarządowe, jeżeli chodzi o powiat jarociński, 

są dobrze traktowane i nawet kiedyś pozwoliłem sobie sprawdzać programy ościennych powiatów, to te 

kwoty nawet dofinansowań są na dużo niższym poziomie, pewnie. Ja się zgodzę i pewnie każdy z 



 

państwa, że te kwoty przydałyby się większe, bo tak jak wspominałem na komisji, że jeżeli chodzi o 

kulturę fizyczną, tutaj sport, to tych organizacji pozarządowych mamy naprawdę dużo i tych środków, 

no niestety, pewnie chcielibyśmy dać większe kwoty, ale staramy się każdego zaspokoić, żeby każdy tą 

dotację dostał, bo to naprawdę czasami jak rozmawiamy właśnie z tymi organizacjami, to mówią czy 

tysiące czy dwa tysiące, to naprawdę dla takich organizacji pozarządowych to jest dużo, chociaż może 

to wydawać się abstrakcyjnie, że tysiąc złotych to jest dużo, ale naprawdę, jak ktoś prowadzi 

stowarzyszenie, to ta pomoc tutaj z naszej strony czy ze strony gmin, bo też te gminy bardzo dużo 

pomagają, jest odpowiednia. Dziękuję. 

 

P. J. szczerbań, członek Zarządu - W tej sprawie, panie starosto i panie przewodniczący rozmawiałem 

z panią Lidką Czechak, posłanką naszą. Wersja papierowa t o jest zalecenie RIO. 

 

Radna M. Niestrawska – Kaźmierczak – Ja mogę to zalecenie zobaczyć, bo tego się nie stosuje 

nigdzie poza gminą Jarocin i powiatem Jarocin.  

 

Radny J. Dudkiewicz - Ja zaproponowałem wczoraj na Komisji Nauki i Kultury, że jeśli jest taka 

potrzeba, żeby zorganizować spotkanie dla tych organizacji pozarządowych, to na wzór gminy, która 

zorganizowała Jarocińskie Centrum Edukacji i Kariery istnieje taka możliwość. Czyli pani Gosiu, ja 

bym poprosił wszystkie dane, które są z gminy, pani ma tam najlepsze wejście, żeby dostać adresy tych 

wszystkich organizacji. Wyślemy maile do nich o takim spotkaniu. 

 

P. M. Drzazga, Przewodniczący Rady – W porozumieniu z zarządem powiatu, ustalimy termin takiego 

spotkania. Sala Cechu sala Jacka jest do dyspozycji i te konsultacje mogą być przeprowadzone. Czy 

pokazane to, co tutaj pani by oczekiwała, Myślę, że tylko by trzeba to przedstawić, gdzie można tę 

informację uzyskać. A już te takie szczegóły, ja bym się tutaj tak bardzo nie upierał, żeby to trzeba 

pokazać. A przyjąć ten protokół, ten wniosek teraz i zagłosować. Myślę, że zostało dosyć powiedziane 

na ten temat. Dopracować to można w komisjach, nie widzę żadnego problemu w tym zakresie. Proszę 

o opinie Komisji. 

 

P. K. Matuszak, Przewodniczący Komisji Budżetu i Rozwoju – Panie przewodniczący, Wysoka 

Rada, Komisja Budżetu Rozwoju pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.  

 

Radny A. Maciejowskiego przewodniczącego Komisji Edukacji i Kultury - Komisja Edukacji i 

Kultury zapoznała się z projektem uchwały i pozytywnie go zaopiniowała.  

 

P. M. Drzazga, Przewodniczący Rady – głosujemy, proszę państwa za pomocą urządzeń 

elektronicznych w systemie Esesja. Proszę o naciśnięcie odpowiedniego przycisku. Kto jest „za” 

podjęciem uchwały? Kto jest „przeciw”? Kto „się wstrzymał” od głosu? W głosowaniu brało udział 15 

radnych. 

Stwierdzam, że uchwała została przez Wysoką Radę podjęta przy 16 głosach „za”, jednym 

„Przeciw” i dwóch „wstrzymujących się”.. 

 

Głosowano w sprawie:Rozpatrzenie projektu uchwały Rady Powiatu Jarocińskiego w sprawie przyjęcia 

programu współpracy z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami wymienionymi w art. 3 ust. 3 

ustawy o działalności pożytku publicznego  i o wolontariacie na 2025 rok 



 

Wyniki głosowania  ZA: 16, PRZECIW: 1, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 2, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 

0 

Wyniki imienne: ZA (16) 

Tomasz Bandyk, Marta Bierła, Mirosław Drzazga, Jacek Dutkiewicz, Roman Dworzyński, Sławomir 

Gruchała, Łukasz Guzek, Józef Hoffmann, Elżbieta Kostka, Jarosław Łukasiewicz, Artur Maciejowski, 

Karol Matuszak, Mariusz Stolecki, Jan Szczerbań, Waldemar Wojtkowiak, Maciej Zegar PRZECIW (1) 

Małgorzata Niestrawska – Kaźmierczak WSTRZYMUJĘ SIĘ (2) Stanisław Martuzalski, Elżbieta 

Regulska 
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P.M. Stolecki, Starosta - To jeszcze to, panie przewodniczący, zabiorę głos. Szanowni państwo, bo pan 

Jacek tutaj, ja tylko zabiorę jeszcze szybko głos, pan Jacek wspomniał tutaj, że zaproponował nam, żeby 

udostępnić salę Cechu do spotkania się właśnie z organizacjami pozarządowymi. I tak jak mówię, 

przyjęliśmy tą formę uchwały dzisiaj w takiej postaci, ale my i tak będziemy chcieli zrobić szkolenie dla 

organizacji pozarządowych. Jest tutaj pani Martyna, która jest naszym tutaj kontrolującym 

stowarzyszenia. I słuchajcie, oczywiście, no, Nie myli się ten, kto nic nie robi. Często zdarzają się jakieś 

błędy, których można uniknąć i my będziemy chcieli takie szkolenie zainicjować, tak że one na pewno 

się odbędzie. I myślę, że, panie Gosiu, to będzie też moment taki, żeby właśnie też te organizacje 

pozarządowe się wypowiedziały o formie tej komunikacji tutaj z nami, jeżeli chodzi o konsultacje. 

I myślę, że pani Martyna również będzie uczestniczyła w tym spotkaniu. I oczywiście, panie Jacku, w 

sali skorzystamy. Myślę, że termin, jak już będziemy mieli też ze szkolącym ustalony, to do pana się 

wydział odezwie. Dziękuję bardzo.  

 

Ad. pkt. 10.  

P. M. Drzazga, Przewodniczący Rady - Rozpatrzenie projektu uchwały Rady Powiatu Jarocińskiego 

zmieniająca uchwałę w sprawie ustalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu 

Jarocińskiego na lata 2024 - 2030. Projekt uchwały stanowi załącznik nr 8 do protokołu. Oczywiście 

państwo otrzymali wersji elektronicznej. Czy są jakieś uwagi do projektu uchwały? Rozumiem, że nie. 

Poproszę o opinię Komisji  

 

P. K. Matuszak, Przewodniczący Komisji Budżetu i Rozwoju – Panie przewodniczący, Wysoka 

Rada, Komisja Budżetu Rozwoju pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. Dziękuję.  

 

P. M. Drzazga, Przewodniczący Rady -Dziękuję bardzo. Proszę państwa, przystępujemy do 

głosowania w systemie esesja. tak, tak, tak. Dziękuję bardzo. 19 radnych głosowało za projektem 

uchwały. 

 

Głosowano w sprawie: Rozpatrzenie projektu uchwały Rady Powiatu Jarocińskiego zmieniająca 

uchwałę w sprawie ustalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Jarocińskiego na lata 2024 - 

2030. 

Wyniki głosowania ZA: 19, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 

0 

Wyniki imienne: ZA (19) Tomasz Bandyk, Marta Bierła, Mirosław Drzazga, Jacek Dutkiewicz, Roman 

Dworzyński, Sławomir Gruchała, Łukasz Guzek, Józef Hoffmann, Elżbieta Kostka, Jarosław 

Łukasiewicz, Artur Maciejowski, Stanisław Martuzalski, Karol Matuszak, Małgorzata Niestrawska - 



 

Kaźmierczak, Elżbieta Regulska, Mariusz Stolecki, Jan Szczerbań, Waldemar Wojtkowiak, Maciej 

Zegar 
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Ad. pkt. 11.  

P. M. Drzazga, Przewodniczący Rady - Rozpatrzenie projektu uchwały Rady Powiatu Jarocińskiego 

zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia budżetu Powiatu Jarocińskiego na 2024 r. Projekt 

uchwały stanowi załącznik nr 9 do protokołu. Projekt uchwały otrzymali wszyscy państwo w wersji 

elektronicznej, w systemie sesja. Czy ktoś jeszcze chciałby zabrać głos w tej kwestii? Rozumiem, że nie. 

Poproszę w takim razie o opinię komisji. 

 

P. K. Matuszak, Przewodniczący Komisji Budżetu i Rozwoju – Panie Przewodniczący, Wysoka Rada 

Komisja Budżetu i Rozwoju pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. Dziękuję.  

 

P. A. Maciejowski, Przewodniczący Komisji Edukacji i Kultury – Wysoka Rado Komisja Edukacji i 

Kultury pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

 

P. M. Bierła, Przewodnicząca Komisji Zdrowia i Spraw Społecznych - Panie Przewodniczący, 

Wysoka Rado Komisja Zdrowia i Spraw Społecznych pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

 

P. M. Drzazga, Przewodniczący Rady - Proszę państwa, w takim razie przystępujemy do głosowania 

nad projektem uchwały. Kto jest za? Dziękuję bardzo. 19 radnych jest za, nikt nie był przeciw, nikt nie 

wstrzymał się. Także dziękuję państwu. 

 

Głosowano w sprawie: Rozpatrzenie projektu uchwały Rady Powiatu Jarocińskiego zmieniającej 

uchwałę w sprawie uchwalenia budżetu Powiatu Jarocińskiego na 2024 r. 

Wyniki głosowania ZA: 19, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 

0 

Wyniki imienne: ZA (19) Tomasz Bandyk, Marta Bierła, Mirosław Drzazga, Jacek Dutkiewicz, Roman 

Dworzyński, Sławomir Gruchała, Łukasz Guzek, Józef Hoffmann, Elżbieta Kostka, Jarosław 

Łukasiewicz, Artur Maciejowski, Stanisław Martuzalski, Karol Matuszak, Małgorzata Niestrawska - 

Kaźmierczak, Elżbieta Regulska, Mariusz Stolecki, Jan Szczerbań, Waldemar Wojtkowiak, Maciej 

Zegar 
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Ad. pkt. 12.  

P. M. Drzazga, Przewodniczący Rady - Interpelacje i zapytania radnych. 

Proszę państwa, przechodzimy teraz do punktu następnego, interpelacje i zapytania radnych. Ja dostałem 

jedną interpelację skierowaną na ręce przewodniczącego Rady Powiatu Jarocińskiego, złożoną przez 

pana Macieja Zegara. Interpelacja z godnie z wnioskami mieszkańców Cielczy składa niniejszą 

interpelację w sprawie poprawy bezpieczeństwa poprzez poprawę struktury stanu i właściwości 

infrastruktury drogowej na drodze powiatowej znajdującej się w miejscowości Cielcza na ulicy 

Jarocińskiej. Tu proszę państwa jest do tego uzasadnienie, ja nie będę czytał. Przekażę to do zarządu 

powiatu. W takim razie. Czy są jeszcze jakieś interpelacje czy zapytania radnych? Rozumiem, że nie. 

 



 

Ad. pkt. 13.  

P. M. Drzazga, Przewodniczący Rady - Wnioski i oświadczenia radnych. 

 

Ad. pkt. 14.  

P. M. Drzazga, Przewodniczący Rady - Wolne głosy i wnioski. 

 

Radny M. Zegar -  Ja powiem tak, w Cielczy dostaliśmy informację, że w Górze będą się odbywać 11 

listopada uroczystości, gdzie powiat będzie uczestniczył. Ja zapraszam także do Cielczy na 9.30 msza, 

potem złożenie kwiatów pod obeliskiem. Także nie będziemy w Ggórze, bo ponieważ tam prowadzę tą 

uroczystość. Ale zapraszam do Cielczy. Dziękuję bardzo.  

 

P. M. Stolecki, Starosta - Cieszę się z tej informacji, proszę państwa. Oczywiście ktoś z radnych... Ja 

zdaję sobie sprawę, że nie wszyscy będą na przykład w Górze, ale tak samo jak jest uroczystość tutaj w 

Cielczy, dlaczego nie? Jestem za tym, żeby radni pojawiali się po prostu na tego typu uroczystościach. 

Proszę bardzo, pan starosta. Ja mam prośbę do państwa radnych, tu pani radna Gosia kiedyś zwróciła się 

z prośbą, żebyśmy w naszym informatorze poinformowali mieszkańców o naszych adresach mailowych 

i numerach telefonu. I faktycznie adresy mailowe mamy do wszystkich radnych, ale nie do wszystkich 

mamy numery telefonu. Ja bym miał prośbę, żeby oczywiście jeżeli ktoś sobie nie życzy, żeby udostępnić 

numer telefonu, To ja to rozumiem, ale żeby może każdy wysłał maila do biura rady z numerem telefonu 

lub że po prostu tego numeru nie chce, żeby udostępnić, ponieważ my chcemy w informatorze bieżącym 

dać taki komunikat dla mieszkańców, gdzie tych radnych naszych można znaleźć, jeżeli chodzi o 

skrzynkę pocztową czy numer telefonu.  

 

Radny St. Martuzalski - To ja mam propozycję, żeby wysłali ci, którzy się nie zgadzają. Będzie to 

prościej.  

 

P. M. Stolecki, Starosta - Tylko dziewczyny akurat tutaj, jeżeli chodzi, które przygotowują materiały, 

to nie mają tych numerów telefonu. Ja nie wiem, czy pani Ewa tutaj wszystkie ma. Jeżeli wszystkie ma, 

to jak najbardziej. To w takim razie, tak jak pan radny Stanisław, to będzie szybciej. Ja myślałem po 

prostu, że może nie każdy gdzieś tam ten swój numer udostępnił. To w takim razie to jest dobry tutaj 

pomysł. Kto się nie zgadza z Państwa radnych, to myślę, żeby no najpóźniej do poniedziałku przesłał 

takiego maila. Jeżeli ktoś nie prześle, to my to potraktujemy, że jest akceptacja radnego, że taki numer 

w tym informatorze może się znaleźć i my go wtedy udostępnimy. Dziękuję bardzo.  

 

Ad. pkt. 15.  

Komunikaty. 

 

Ad. pkt. 16.  

P. M. Drzazga, Przewodniczący Rady - dziękuję bardzo, panie sekretarzu. W ten sposób doszliśmy do 

punktu ostatniego zakończenie obrad. Bardzo wszystkim dziękuję radnym za udział w posiedzeniu 

Wysokiej Rady. Życzę miłego popołudnia, bo jeszcze dzień długi jest przed nami.  

Zamykam obrady VIII Sesji Rady Powiatu Jarocińskiego VII kadencji. 

 

Przewodniczący obrad 

 

 

Mirosław Drzazga 

Przewodniczący Rady 

Protokołowała: Ewa Wielińska 


